
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
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 Justerat: 8 november 2005 
  

 
 
Leif Rönngren   Sten Nordin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Sten Nordin (m), vice ordförande 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s), §§ 16-38 
Johanna Nilsson (s) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 

 
Ersättare 

 Marianne Ahlgren (fp), tjänstgörande 
Maurice Forslund (kd), tjänstgörande 
Per Hallerby (fp) 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s), tjänstgörande §§ 1-15 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m), tjänstgörande 
Charlotte Unger (mp) 
Ornina Younan (s), tjänstgörande 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Lennart Gustafsson, 
Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 

 
  

 
 



  

§ 30 
Avstämning av tidigare Miljömål och förslag till nya Inriktningsmål för 
miljöarbetet i Hammarby Sjöstad 
Dnr M2005-007-00914 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret m fl hade den 23 september 2005 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser 
marknämnden - enligt följande: 
 
1 Marknämnden godkänner redovisningen och förslag till nya Inriktningsmål för 
 miljöarbetet i Hammarby Sjöstad. 
2 Nämnden godkänner att högst 5 mnkr per år anslås för bidrag med högst 30 % till 
 merkostnader för miljöutvecklingsprojekt i Hammarby Sjöstad. Medlen ska ingå i 
 respektive projekts budgetram. 
3 Nämnden beslutar att de nya målen överlämnas till dels ansvarig för pågående 
 översyn av stadens miljöprogram, dels ansvarig för arbetet med nytt 
 vattenprogram. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga K1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
tjänstgörande ersättaren Maurice Forslund (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas 
i bilaga K2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att godkänna kontorets förslag till 
beslut samt att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden anser att detta ärende ska överlämnas till miljösamordnare i andra 
stadsutvecklingsprojekt i staden. 

 
Nämnden anser även att det är mycket tillfredsställande att kunna konstatera att 
det i staden råder hög byggtakt med en mångfald av boendeformer, byggherrar 
och entreprenörer. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m) och Ulf 
Fridebäck (fp) samt tjänstgörande ersättarna Marianne Ahlgren (fp), Maurice Forslund 
(kd) och Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), 
ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) och tjänstgörande ersättaren Maurice Forslund (kd) 
gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

 



  

 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
     
 

 Tillhör § 30, bilaga K1  
 

 Marknämnden 2005-10-27 
 
Tillhör ärende nr 30 
 
Avstämning tidigare miljömål och 
förslag till nya inriktningsmål för 
miljöarbetet i Hammarby Sjöstad 
 

   Leif Rönngren m fl (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Åsa Romson (mp) 
  
 
  
 
 

Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att därutöver anföra följande 
 

Marknämnden anser att detta ärende ska överlämnas till miljösamordnare i 
andra stadsutvecklingsprojekt i staden. 
 
Nämnden anser även att det är mycket tillfredsställande att kunna 
konstatera att det i staden råder hög byggtakt med en mångfald av 
boendeformer, byggherrar och entreprenörer. 
 
 



  

 
 

    
 Tillhör § 30, bilaga K2  

 
 Marknämnden 2005-10-27 

 
 Tillhör ärende nr 30 
 
Avstämning av tidigare miljömål 
och förslag till nya inriktningsmål 
för miljöarbetet i Hammarby 
Sjöstad 
 

 
Sten Nordin m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Maurice Forslund (kd) 

 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att avslå kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
2. att därutöver anföra följande 
 
I Stockholm råder stor bostadsbrist. Över ett hundratusen människor står i bostadskö. 
Trots löftet om 20 000 nya bostäder under mandatperioden byggs det alldeles för få 
bostäder. En viktig orsak är höga byggkostnader i kombination med en reglerad 
hyressättning vilket medför att det i många fall inte lönar sig att bygga nytt. Rent 
generellt kan man hävda att ju fler mål och krav som man påtvingar byggindustrin desto 
högre blir byggkostnaderna. Miljömålen för Hammarby Sjöstad är inget undantag.  
 
Gällande miljölagstiftning ska självklart följas, men vi anser inte att större krav ska 
ställas på Hammarby Sjöstadsbor än på invånare i övriga landet.  
 
Vi anser att flertalet av de nya inriktningsmålen är helt befängda. Det verken gynnar 
miljön eller de boende och byggkostnaderna borde rimligtvis öka markant med sådana 
mål.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 


